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ТРАНС СИБ в ис то рии ци ви ли за ции от ме ча ет ся со бы ти ем вы да ю щим ся, сто я щим в од ном ря ду с от5

к ры ти ем Аме ри ки, со ору же ни ем Су эц ко го ка на ла. Толь ко пос ле стро и тель ства этой же лез ной до ро -

ги рос сийс кое мо гу ще ст во действи тель но ста ло при рас тать Си бирью. На ни зав на се бя Омск, Но во -

си бирск, Крас но ярск, Ир кутск, Улан5Удэ, Чи ту, Ха ба ровск, Вла ди вос ток, ТРАНС СИБ столь энер гич но

вме шал ся в судь бу этих го ро дов, дал та кой им пульс их стре ми тель но му рос ту, ка ко го они в бу ду щем

мо гут уже и не по лу чить. Как ци ви ли за ци он ный ка нал он на пол нил Си бирь мощ ным ин тел лек ту аль -

ным по то ком, ко то рый, быст ро ок реп нув на бла го дат ной поч ве, вско ре стал да вать об рат ную под -

пит ку мет ро по лии.

Для нас, жи ву щих  в Си би ри, прош лое ТРАНС СИ БА – как ле ген да, нас то я щее – как жизнь, бу ду щее

– как меч та. Ес ли в мыс лях декабриста Ба тень ко ва   он предс тав лял ся как «при со е ди не ние пус тын -

ной стра ны к об ра зо ван но му ми ру», то в со ве тс кое вре мя хо зяй ствен ное ос во е ние этих зе мель

име ло яв ный ко ло ни за ци он ный ха рак тер. Бо га т ства Си би ри – Ро ди не. Та ким при зы вом во оду шев -

ля ли нас, хо тя и тог да мы уже до га ды ва лись, что спра вед ли во бы ло бы хо тя бы часть этих бо гатств

ос тав лять для тех, кто здесь жи вет и их до бы ва ет. Пос ле сме ны по ли тэ ко но ми чес кой ори ен та ции

стра ны го су да р ствен ные вож жи ос лаб ли, но и у част но го ин те ре са, при би ра ю ще го Си бирь к сво им

ру кам, де виз не из ме нил ся.

Ос та ет ся на де ять ся, что во зоб ла да ет ра зум ное на ча ло – ро ди ною ста нут счи тать и наш край, и

ТРАНС СИБ за ра бо та ет во бла го зе мель, по ко то рым он про ле га ет.

TRANSSIB is considered a great event in the history of civilization, standing in one raw with discover-

ing America and construction of Suez Canal. Only after the construction of this railway Russian might

started really increasing with the help of Siberia. Having beaded on its line Omsk, Novosibirsk,

Krasnoyarsk, Irkutsk, Ulan5Ude, Chita, Khabarovsk, Vladivostok, TRANSSIB interfered energetically in the

life of these towns, giving such a great impulse to their sweeping growth, which maybe they will not

get any more in the future. Being a channel of civilization, it has imbued Siberia with powerful intel-

lectual stream, which, having quickly grown stronger on the fertile field, soon started giving replenish-

ment to the mother country in return.

For us, who live in Siberia, the past of TRANSSIB looks like a legend, the present like a life, the future

like a dream. In Batenkov's thoughts it was pictured like «addition of a desert land to the educated

world», however, in the Soviet period the economic development of this land had an obvious coloniza-

tion character. «Riches of Siberia – for the Motherland» – this was the slogan to fill us with enthusi-

asm. However, even at that time we guessed that it would be fairly to leave some of the riches to those

who lived here and mined them. After the political and economical orientation of the country was

changed, the reins of government became weaker, but the private interest, laying its hands on Siberia,

has the same slogan.

We had better hope that the sensible principle will prevail, our land will be considered a Motherland too,

and TRANSSIB will work for the welfare of the lands it is lying through.
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